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Přítomni: 

MUDr. Pavel Bém; PaedDr. Martina Richterová-Těmínová; Mgr. 

Radka Vetešníková; Ing., Bc. Vladislav Mikuljak; JUDr. Jaromír 

Badin, MBA; Ing. Alena Havelková; Mgr. Martina Zikmundová; 

Daniel Dárek; Mgr. Michala Hánová; Mgr. Ondřej Počarovský; Mgr. 

Matěj Štěpánek; PaedDr. Petr Přecechtěl; MgA. Kamila Matějková 

Omluveni: 
MUDr. Petr Popov, MHA; PhDr. Ivan Douda; Mgr. Lenka Vedralová; 

Robert Veverka; MUDr. Hana Karbanová 

Věc: Zápis z pátého jednání Protidrogové Komise Rady HMP 

Zapsal: 
Ing. Bc. Vladislav 

Mikuljak 

Počet 

listů/stran:    

3/5 

 Datum: 
29. 11. 2023, 

13:00 – 15:00 

 

 

Jednání Protidrogové Komise Rady HMP (dále jen „Komise“) zahájil ve 13:00 hod. 

předseda Komise MUDr. Pavel Bém. Přítomno bylo 12 členů Komise, Komise byla 

usnášeníschopná.  

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program jednání: 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Aktuální situace v oblasti nízkoprahových služeb 

3. Zprávy z RVKPZ 

4. Různé 

 

Hlasování v 13:05 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila program jednání. 

 

Ověřovatelkou zápisu byla navržena Mgr. Michala Hánová. Nikdo z přítomných neměl 

námitky. 
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Hlasování v 13:06 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise schválila Mgr. Michalu Hánovou ověřovatelkou zápisu. 

 

2) Aktuální situace v oblasti nízkoprahových služeb 

Protidrogová Komise projednávala téma hledání vhodného prostoru pro vytvoření 

kontaktního centra. Protidrogový koordinátor Daniel Dárek poskytl informace o dalších 

navštívených prostorách teoreticky využitelných pro zřízení nových služeb a krátce 

shrnul jejich výhody a nevýhody. 

  

V průběhu jednání přichází členka Komise paní Mgr. Martina Zikmundová. 

 

Protidrogová Komise projednávala průběh prvního jednání skupiny pro tvorbu Akčního 

plánu. Dále zde byl projednáván projekt CSSP (Centrum sociálních služeb Praha) 

Hermes a také téma legality aplikačních místností na území hlavního města Prahy. 

 

Komise v tomto bodě nehlasovala. 

 

3) Zprávy z RVKPZ 

Protidrogová Komise projednávala téma výše návrhu rozpočtu dotačního Programu 

adiktologických služeb HMP (déle jen „Program“) pro rok 2024 v oblasti 

adiktologických služeb, zejména v relevanci k reálné inflaci, nezbytným nákladům na 

provoz adiktologických služeb a k vázanosti rozpočtu víceletými smlouvami.  

 

V návaznosti na tuto diskusi pak projednávala nutné navýšení rozpočtu Programu a 

potřebu dostatečné finanční rezervy spojené s očekávanými náklady na zřízení tří 

nových kontaktních center a realizaci aktivit Strategie hl. m. Prahy pro oblast 

závislostního chování na období 2022-2027. 
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Hlasování v 13:45 hod. 

pro 12 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise doporučuje Primátorovi a Radě HMP zajistit pro účely udržení stávající sítě 

služeb výši rozpočtu Programu v minimálním objemu reálného čerpání z roku 2023 

navýšeného o 5%, tedy 84.825.615 Kč a rovněž navýšit částku určenou na 3 nová 

kontaktní centra.  

 

Protidrogová Komise projednávala obsah posledního jednání RVKPZ. Předseda Komise 

MUDr. Pavel Bém Komisi seznámil s výstupy z jednání RVKPZ, kde explicitně zmínil 

nově vydanou Zprávu o problematickém užívání psychoaktivních léků v České 

republice 2023 a závažnost nadužívání legálně proskribovaných sedativ a hypnotik, 

zejména vysoký počet občanů ČR dotčených tímto problémem. Dále informoval Komisi 

o průběhu příprav a projednávání zákona o psychomodulačních látkách. V průběhu 

diskuse byla také řešena otázka nedostatečných kapacit detoxifikačních a substitučních 

programů v hl. m. Praze a rizika jejich dalšího snižování. 

 

V průběhu jednání odchází člen Komise pan Mgr. Matěj Štěpánek. 

 

Hlasování v 14:10 hod. 

pro 11 – proti 0 – zdržel se 0 

Komise pověřuje předsedu Komise MUDr. Pavla Béma k jednání s ředitelem VFN 

prof. MUDr. Davidem Feltlem, Ph.D., MBA ve věci rozšíření substitučního programu 

Kliniky adiktologie VFN a provozu dětské detoxifikační jednotky. 

 

4) Různé 

Protidrogová Komise projednávala aktuální situaci v přípravách Akčního plánu 

Strategie, protidrogový koordinátor vyzval členy k aktivnímu zapojení v podobě zasílání 

případných podnětů. Dále Komise projednávala problematiku komunikace a kooperace 

všech relevantních aktérů veřejné správy ve věci sdílené odpovědnosti za síť  

nízkoprahových, ambulantních a dalších adiktologických služeb. 
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Hlasování v 14:25 hod. 

pro 10 – proti 0 – zdržel se 1 

Protidrogová komise žádá pana primátora, aby v rámci sdílené zodpovědnosti  vyzval 

starostky a starosty městských částí hl. m. Prahy ke spolupráci ve věci zřizování a 

provozu nízkoprahových, ambulantních a dalších adiktologických služeb a to za 

účelem naplnění potřebných kapacit těchto služeb obsažených ve 

strategickém materiálu Zastupitelstva hl. m. Prahy  „Optimální sít adiktologických 

služeb v hl. m. Praze“. 

 

MgA. Kamila Matějková se zdržela hlasování. 

 

V průběhu jednání odchází členka Komise paní Mgr. Radka Vetešníková. 

 

Mgr. Michala Hánová informovala o jednání k bezpečnostní situaci na MČ Praha 5, 

které bylo svoláno náměstkyní primátora Ing. Alexandrou Udženijí a na kterém byla 

požádána, aby sdílela žádost o spolupráci terénních programů se strážníky Městské 

policie hl. m. Prahy – OŘ MČ Praha 5 při poskytování terénních adiktologických služeb.  

 

Paní PaedDr. Martina Richterová-Těmínová, členka Komise a ředitelka Sananim, z. ú., 

informovala Komisi a informuje touto cestou i paní náměstkyni a její tým, že 

zaměstnanci kontaktního centra a terénní pracovníci jsou v pravidelném a každodenním 

kontaktu se členy Policie ČR i Městské policie hl. m. Prahy a koordinují s nimi vzájemný 

postup v oblasti ochrany veřejného zdraví a bezpečnosti v lokalitě MČ Praha 5. 

 

Další jednání Protidrogové Komise Rady HMP se uskuteční dne 31.01.2024 od 13:00h 

v zasedací místnosti číslo 349 v budově Nové radnice, Mariánské náměstí 2. 

V 14.45 hod. ukončil předseda Komise jednání. 
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Zapsal:  

 

 

…………………………………….. 

Ing. Bc. Vladislav Mikuljak 

 

 

 

Ověřila: 

 

 

…………………………………….. 

Mgr. Michala Hánová 

 

 

 

předseda Komise: 

 

 

…………………………………… 

MUDr. Pavel Bém  


